



**1.** Вы услышите 6 высказываний. Установите соответствие между **высказываниями** каждого говорящего **A - F** и утверждениями, данными в **списке 1 - 7**. Используйте каждую **цифру**, обозначающую утверждение, только один раз. **В задании есть одно лишнее утверждение.** Вы услышите запись дважды. Занесите свои ответы в клетки задания **1** без пробелов и знаков препинания.

1. The world of technology is hard to navigate.
2. A fast-changing device fashion is frustrating
3. Time away from gadgets allows for a more active lifestyle.
4. A device should not distract you from what's happening close by.
5. Even a useful gift can cause health problems.
6. One device becomes a substitute for many objects.
7. Some people seldom use the main function of their phone.

A	B	C	D	E	F

**2.** Определите, какие из приведённых утверждений (**A - G**) соответствуют содержанию текста (**1 — True**), какие не соответствуют (**2 — False**) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя дать ни положительного, ни отрицательного ответа (**3 — Not stated**). Занесите ответы в таблицу. Вы услышите запись дважды.

- A. Ivy previously believed she could never learn to use computers.
- B. Ivy's husband Fred is impressed by Paul.
- C. Fred has been on a computer course before.
- D. Paul refused to take Fred as his trainee.
- E. James and Katie will do two evenings a week in September.
- F. CLAIT is easier than the Office Skills course.
- G. Ivy plans to finish both CLAIT and Office Skills courses by the end of winter

A	B	C	D	E	F	G

**В заданиях 3 - 9 отмечьте цифру 1, 2 или 3, соответствующую выбранному вами варианту ответа. Вы услышите запись дважды.**

**3. As a child, Jack was \_\_\_\_\_**

- 1) eager to learn from his teachers
- 2) very focused on his schoolwork.
- 3) unable to concentrate in class.

**4. According to Jack, curiosity means studying the world and \_\_\_\_\_**

- 1) people themselves.
- 2) attractive objects.
- 3) unusual subjects.

**5. Jack went to an underwater lab because he knew \_\_\_\_\_**

- 1) he had to study the ocean there.
- 2) he had never been to the bottom of the ocean before
- 3) it was his last chance to work at this lab.

**6. In 31 days Jack and his team were able to \_\_\_\_\_**

- 1) count the number of white sharks.
- 2) save some endangered species of fish.
- 3) do several years of scientific studies in a short time.

**7. According to Jack, the most valuable underwater opportunity was his \_\_\_\_\_**

- 1) ability to share his finding with the help of technology.
- 2) engagement in animal behaviour studies.
- 3) chance to test a small underwater lab.

**8. In Jack's opinion, the goal of any adventure is to \_\_\_\_\_**

- 1) acquire knowledge and experience.
- 2) share one's knowledge with others.
- 3) test one's limits.

**9. Jack says, "Nothing is impossible" in relation to \_\_\_\_\_**

- 1) climate change.
- 2) the success of future generations.
- 3) his biggest dream.